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Z Á P I S N I C A 

z riadneho zasadnutia  Akademického senátu UCM zo dňa 16. mája 2024  

 
Prítomní:  Ján Višňovský, Lucia Furtáková, Sofia Kurčíková, Martin Švikruha, Stela Olejárová, 
Kristína Hlinková, Jozef Lenč, Zuzana Rojková, Slávka Démuthová, Eva Ürgeová, Ľubica 
Uváčková, Jana Moravčíková, Dominik Hrinkino, Andrea Vadkertiová, Katarína Stachová, Roman 
Mareš (16) 
 
Ospravedlnení: Hana Pravdová, Anna Zaušková, Oľga Bočáková, Richard Brix, Henrieta 
Kolníková, Peter Vojtík, Pablo Díaz, Jana Korcová, Naďa Ďurišová, Eva Čapošová, Michal 
Zámečník (11) 
 
Neprítomní:, Zuzana Popracová, Iveta Petríková Rosinová, Lenka Buchová, Ronald Herák (4) 
 
Hostia: Katarína Slobodová Nováková, Andrej Brník, Michal Lukáč, Macel Behro, Kristína 
Papcúnová, Eva Zatková 
  
Predsedom AS podpísaný originál zápisnice z rokovania, spolu s písomnými materiálmi, sa 
nachádza v archíve AS UCM. 

Program: 
1. Otvorenie zasadnutia AS (predseda AS ) 
2. Kontrola plnenia uznesení (tajomník AS)  
3. Kooptovanie nových členov AS UCM (predseda AS) 
4. Dlhodobý zámer rozvoja UCM na obdobie rokov 2021 - 2026 (rektorka UCM) 
5. Výročná správa o činnosti UCM za rok 2023 (rektorka UCM) 
6. Rozpočet UCM na rok 2024 (rektorka UCM) 
7. Rôzne 
8. Záver 
 
1. Otvorenie zasadnutia AS UCM (predseda AS UCM)  

Na začiatku zasadnutia bolo prítomných 16 členov senátu, 11 členov sa ospravedlnilo, 4 boli 
neprítomní. Zasadnutie AS UCM bolo uznášaniaschopné. Za overovateľov zápisnice navrhol 
predseda AS UCM Katarínu Stachovú a Martina Švikruhu. 

Predseda AS UCM predstavil prítomným členom AS UCM program zasadnutia senátu. 
Doplňujúcim bodom oproti pozvánke bolo kooptovanie nových členov senátu. Predseda AS 
UCM dal schváliť upravený program rokovania senátu.  

Návrh č. 1: Hlasovanie o schválení programu zasadnutia AS UCM  

Výsledok hlasovania: za: 16 proti: 0; zdržal sa: 0 

Program rokovania AS UCM bol schválený. 
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2. Kontrola plnenia uznesení zo 17. 4. 2024 (tajomník AS UCM)  

Na zasadnutí AS UCM dňa 17.4.2024 boli prijaté nasledovné uznesenia: 

Uznesenie č. 01/2024: 
Akademický senát UCM schválil návrh vnútorného predpisu – Dodatok č. 1 k Štatútu Fakulty 
sociálnych vied UCM. 

Uznesenie č. 02/2024: 
AS UCM ako druhostupňový orgán rozhodnutie rektora č. UCM/2024/618 zo dňa 31. 1. 2024 
preskúmal, nezistil rozpor so zákonom, vnútorným predpisom UCM alebo jej súčasti, a preto 
zaväzuje predsedu AS UCM, aby rozhodnutie potvrdil. 

Uznesenie č. 03/2024: 
Akademický senát UCM v zmysle § 6 ods. 8 Štatútu UCM na návrh rektorky UCM dočasne 
preberá pôsobnosť Akademického senátu FZV UCM z dôvodu, že ten koná v rozpore so 
zákonom č. 131/2002 Z. z. o vysokých školách, Štatútom UCM, Rokovacím poriadkom AS FZV 
UCM a vnútorným prepisom UCM č. 38/2023 - Zásady voľby kandidáta na dekana fakulty a 
prijatia návrhu na odvolanie dekana fakulty UCM. Túto pôsobnosť preberá na nevyhnutnú dobu, 
a to do času a v rozsahu vyhlásenia volieb dekana FZV UCM a prijatia opatrení na odstránenie 
protiprávneho stavu a fungovania tohto samosprávneho orgánu fakulty.      

Uznesenie č. 04/2024: 
Akademický senát UCM ako orgán, ktorý dočasne prebral pôsobnosť Akademického senátu FZV 
UCM v zmysle § 6 ods. 10 a 11 Štatútu UCM stanovuje termín voľby dekana v súlade s § 3 a 4 
Zásad voľby kandidáta na dekana fakulty a prijatia návrhu na odvolanie dekana fakulty UCM na 
11. júna 2024 o 14.00 h. 

Uznesenie č. 05/2024: 
Akademický senát UCM zaväzuje Akademický senát FZV UCM dodržiavať ustanovenia zákona č. 
131/2002 Z. z. o vysokých školách a vnútorných predpisov UCM a FZV UCM o verejnosti 
zasadnutí AS FZV UCM. Zároveň mu Akademický senát UCM ukladá povinnosť o každom 
zasadnutí Akademického senátu FZV UCM informovať predsedu AS UCM, a to minimálne 5 dní 
pred jeho konaním. 

Uznesenie č. 06/2024: 
Akademický senát UCM schválil prof. RNDr. Mgr. Petra Chrastinu, PhD. za členov Vedeckej rady 
UCM. 

Uznesenie č. 07/2024: 
Akademický senát UCM schválil návrh vnútorného predpisu - Pravidlá hospodárenia a metodika 
rozpisu dotácie.  

 
Všetky uznesenia sú splnené alebo v plnení. 
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3. Kooptovanie nových členov za FMK (predseda AS)  

Na základe úspešného ukončenia štúdia členov AS UCM za študentskú časť FMK Luciu Pavčovú 
a Mareka Galierika sú dnešným dňom kooptovaní za nových členov senátu Mgr. Lucia Furtáková 
a Sofia Kurčíková. 

Predseda AS privítal kooptované senátorky AS UCM. 

 
4. Dlhodobý zámer rozvoja UCM na obdobie rokov 2021 - 2026  (rektorka UCM) 

Predseda AS UCM odovzdal slovo Andrejovi Brníkovi, ktorý v zastúpení rektorky UCM 
prezentoval aktualizovaný Dlhodobý zámer rozvoja UCM. Stručne vysvetlil dôvody jeho 
prípravy a oboznámil prítomných s jeho obsahom. 

Predseda AS otvoril diskusiu k predloženému materiálu. Jozef Lenč mal otázky v súvislosti so 
špičkovým vedeckým tímom a možnosťami medziodborového štúdia pre študentov. Rektorka 
UCM vysvetlila, že bola spracovaná podrobná analýza v súvislosti s možnosťami vytvorenia 
špičkového vedeckého tímu a snahu o jeho vytvorenie, nakoľko UCM, ako jedna z mála univerzít 
ešte takýto tím nemá a nedostáva na jeho činnosť dotáciu. Čo sa týka možností pre študentov 
vyberať si študijné predmety na iných fakultách je takáto možnosť už teraz, ale bude potrebné 
vytvoriť do budúcna podmienky na využívanie takejto možnosti v širšom meradle.  

Za LK AS UCM vystúpil Jozef Lenč a predniesol stanovisko LK, ktorá síce pri svojom zasadnutí 
nebola uznášaniaschopná, ale napriek tomu odporúča AS UCM predložený návrh schváliť.  

Návrh č. 2: Hlasovanie o schválení Aktualizácie Dlhodobého zámeru rozvoja UCM na obdobie 
rokov 2021 - 2026  UCM 

Výsledok hlasovania: za: 16; proti: 0; zdržal sa: 0 

Aktualizácia Dlhodobého zámeru rozvoja UCM na obdobie rokov 2021 - 2026  UCM  bola 
schválený. 

Uznesenie č. 08/2024: 
Akademický senát UCM schválil návrh Aktualizáciu Dlhodobého zámeru rozvoja UCM na 
obdobie rokov 2021 - 2026  UCM. 

5. Výročná správa o činnosti UCM za rok 2023 (rektorka UCM) 

Predseda AS UCM odovzdal slovo rektorke UCM, ktorá informovala AS o príprave výročnej 
správy. Výročná správa je spracovaná podľa požiadaviek MŠVVM a bola prerokovaná na a bola 
prerokovaná Kolégiom rektorky UCM a Správou radou UCM. Schválená Výročná správa bude 
zaslaná na MŠVVM. 

Do diskusie k predloženému návrhu na nikto neprihlásil. 

Návrh č. 3: Hlasovanie o schválení Výročnej správy UCM za rok  2023. 

Výsledok hlasovania: za: 16; proti: 0; zdržal sa: 0 

Výročná správa o činnosti UCM za rok 2023 bola schválená. 
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Uznesenie č. 09/2024: 
Akademický senát UCM schválil Výročnú správu o činnosti UCM za rok 2023 

 

6. Rozpočet UCM na rok 2024 (rektorka UCM) 

Predseda AS odovzdal slovo rektorke UCM, ktorá na úvod konštatovala, že univerzite bola 
pridelená vyššia dotácia oproti minulým rokom, ktorej súčasťou je aj časť vyčlenená na 
výkonnostné zmluvy, čo je novinka. V prvej časti predloženého materiálu sa uvádza rozpis 
centrálnych výdavkov v druhej časti rozpis dotačných prostriedkov pre jednotlivé súčasti UCM 
rozdelený podľa metodiky a porovnanie s minulým rokom. Zároveň je tu prezentovaný vplyv 
fondu solidarity (ktorý bol prerokovaný na Grémiu UCM), kde tri súčasti a rektorát prispeli na 
zabezpečenie rozpočtu zvyšným častiam UCM. V tretej časti sú uvedené štipendiá doktorandov. 

Predseda AS vyzval členov akademického senátu do diskusie k predloženému návrhu rozpočtu 
UCM na rok 2024. 

Do diskusie sa prihlásil Jozef Lenč, ktorý mal otázku, či budú zabezpečené mzdové prostriedky 
fakúlt na celý rok, na čo reagovala rektorka UCM, že budú. Ďalej sa Jozef Lenč zaujímal o to, 
či výdavky vyčlenené na excelentné pracoviská sú dostatočné, na čo reagovala rektorka UCM a 
vysvetlila, že vyčlenené prostriedky v rámci centrálnych výdavkov (60 tis. €) sú nad rámec 
pridelenej dotácie na vedu a majú motivačný charakter pre 6 tímov, a budú sa rozdeľovať na 
základe návrhov vedúcich tímov. Predseda AS sa spýtal na systém prerozdeľovania prostriedkov 
na doktorandov, na čo reagoval kvestor, že systém zostáva rovnaký ako minulý rok. 

Stanovisko Finančnej komisie AS predniesla predsedníčka Eva Ürgeová, ktorá odporučila 
schválenie predloženého návrhu rozpočtu. 

Návrh č. 4: Hlasovanie o schválení  Rozpočtu UCM na rok 2024 

Výsledok hlasovania: za: 16; proti: 0; zdržal sa: 0 

Rozpočet UCM na rok 2024 bol schválený. 

Uznesenie č. 10/2024: 
Akademický senát UCM schválil Rozpočet UCM na rok 2024.   

 

7. Rôzne 

a) Dotačné prostriedky 
Rektorka informovala, že na základe našej žiadosti boli UCM pridelené kapitálové dotačné 
prostriedky vo výške 600 tis. €. 

AS UCM zobral na vedomie. 

b) Schválené projekty 
Rektorka UCM informovala, že pre UCM boli schválené projekty v oblasti internacionalizácie 
v celkovej výške 1 mil. €.  
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AS UCM zobral na vedomie. 

c) Schválenie návrhu podmienok II. kola prijímacieho konania na IM 
Riaditeľ IM Michal Lukáč požiadal AS o schválenie Podmienok II. kola prijímacieho konania 
na Inštitút manažmentu UCM pre externé Bc. štúdium v odbore Manažment v turizme 
a hotelierstve. 

Návrh č. 5: Hlasovanie o schválení  návrhu na ponuku študijných programov UCM prijímacie 
konanie na AR 2024/2025 – II. kolo Inštitút manažmentu UCM v Trnave 

Výsledok hlasovania: za: 16; proti: 0; zdržal sa: 0 

Návrh na ponuku študijných programov UCM prijímacie konanie na AR 2024/2025 – II. 
kolo Inštitút manažmentu UCM v Trnave bol schválený. 

Uznesenie č. 11/2024 
Akademický senát UCM schválil Návrh na ponuku študijných programov UCM prijímacie 
konanie na AR 2024/2025 – II. kolo Inštitút manažmentu UCM v Trnave.   
 

d) Aktualizácia Rokovacieho poriadku AS UCM 
Predseda AS na základe podnetu z LK a FK, aby boli stanovené termíny predkladania 
materiálov na rokovanie komisií pripomenul uznesenie senátu, ktoré rieši včasné 
predkladanie materiálov, ale zároveň navrhol začať sa zaoberať aktualizáciou Rokovacieho 
poriadku AS UCM v novom akademickom roku. 

AS UCM zobral na vedomie. 

e) Bezpečnostná situácia 
V súvislosti s bezpečnostnou situáciou na školách sa informovala Jana Moravčíková 
o možnosti získania finančných prostriedkov, ktoré MŠVVM na túto problematiku vyčlenilo. 
Rektorka informovala, že UCM získala finančné prostriedky na spracovanie bezpečnostného 
auditu. Na základe výsledkov tohto auditu bude UCM požadovať aj finančné prostriedky na 
realizáciu opatrení vyplývajúcich z tohto auditu. 

AS UCM zobral na vedomie. 
 

11. Záver 

Predseda AS poďakoval všetkým prítomným za účasť na zasadnutí AS UCM. 

 

Zapísal: Ing. Roman Mareš 
Overili: doc. PhDr. Martin Švikruha, PhD. a doc. Ing. Katarína Stachová, PhD. 

 
 
 

doc. PhDr. Ján Višňovský, PhD., v. r. 
predseda AS UCM v Trnave 
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Prílohy originálu zápisnice zo dňa 16. mája 2024: 
1) Pozvánka na zasadnutie zo dňa 10. 5. 2024 
2) Prezenčná listina zo dňa 16. 5. 2024 


